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Milí čtenáři!

Druhé letošní Kobylnické listy jsou tu. Co se v tomto čísle 
dozvíte?

Kromě běžných informací o tom, jaké záležitosti se pro-
jednávaly na schůzích rady obce a zasedáních zastupi-
telstva obce, či co se nám podařilo v uplynulém období 
realizovat, se také budete moci dozvědět podrobnosti o 
závěrečném hospodaření obce za uplynulý rok, a to včet-
ně stavu příprav jednotlivých rozpočtovaných projektů. A 
jaké jsou konkrétní aktuální plány obce s areálem Horní-
ho dvora se pak budete moci dočíst v článku věnovanému 
nedávno zpracované architektonické studii. 

Další články jsou jako obvykle věnovány životu v obci a 
uplynulým akcím. Standardní součástí Kobylnických listů 
jsou články o činnosti naší školy. Tyto články navíc dopl-
ňuje i rozhovor s nově jmenovanou ředitelkou školy Mgr. 
Barborou Bulovou, která do funkce nastupuje k 1. srpnu 
letošního roku. 

Závěrem Vám všem přeji pěkné prožití nastupujícího léta, 
příjemný odpočinek u dovolených a věřím, že se s mnohý-
mi společně setkáme na našich srpnových Kobylnických 
hodech.

Příjemné čtení!

Michael Ulbrich, starosta obce
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Informace
z rady obce
Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
8 schůzích a řešila zejména následují-
cí záležitosti (všechna přijatá usnesení 
jsou pak ke stažení na internetových 
stránkách obce):

KONKURSNÍ ŘÍZENÍ NA 
OBSAZENÍ MÍSTA ŘEDITELE 
ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Rada obce na několika schůzích řešila 
body související s  vyhlášeným kon-
kurzem na obsazení pracovního místa 
ředitele ZŠ a MŠ Kobylnice. Na zákla-
dě výsledku konkursního řízení byla 
s  účinností od 1.  8.  2024 ředitelkou 
školy jmenovaná paní Mgr. Barbora 
Bulová.

POSKYTNUTÉ FINANČNÍ
PROSTŘEDKY
Rada obce schválila dar 10.000 Kč pro 
II. oddíl Junáka ve Šlapanicích a 5.000 
Kč pro Linku bezpečí. Rada obce ne-
schválila dotaci ve výši 50.000 Kč pro 
HC TYGŘI MOUTNICE.

PŘIJATÉ DOTACE
Rada obce schválila přijetí dotací od Ji-
homoravského kraje ve výši 70.000 Kč 
na údržbu cyklostezky, 125.000 Kč na 
venkovní posilovnu a 30.000 Kč na ro-
dinnou a seniorskou politiku.

OPRAVA POZEMNÍ 
KOMUNIKACE NA ULICI
U ŘEMPA
Rada obce na svých schůzích několi-
krát projednávala opravu povrchu kři-
žovatky ulic Pratecká a U Řempa. Stav 
křižovatky nebyl z  důvodu předcho-
zích stavebních aktivit v  této lokalitě 
již delší dobu dobrý. Po dořešení všech 
souvisejících technických záležitostí 
je dnes již křižovatka opravena.

NOVÝ HERNÍ PRVEK V PARKU 
U SOKOLOVNY
Rada obce schválila pořízení nového 
herního prvku do parku u sokolovny, 
a to jako náhrada za dosavadní šplha-
cí věž, na které již byl znát zub času. 
Dnes je již na místě nová šplhací se-
stava.

Michael Ulbrich, starosta obce

Za uplynulé čtvrtletí oslavili
narozeniny tito jubilanti:

LEDEN
 80 let Alexander Kašník

 82 let Alexandra Šílová

ÚNOR
 80 let Jarmila Ládiová

 83 let Jarmila Chlupová

 89 let Růžena Jindrová

BŘEZEN
 81 let Jaroslav Vičar

 85 let Dagmar Hamplová

 85 let Jiřina Štefi šová

Naši
jubilanti



06

Informace ze 
zastupitelstva 
obce
Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
dubnovém veřejném zasedání a projed-
návalo zejména následující záležitosti:

KOUPĚ POZEMKŮ OD POVODÍ 
MORAVY
Povodí Moravy na území obce Kobyl-
nice vlastní mimo jiné pozemek p. č. 
806/2 o  výměře 476 m2 (nacházející 
se v Hloušku) a pozemek p. č. 741/28 
o  výměře 33 m2 (nacházející se vedle 
víceúčelového hřiště). Ze strany obce 
bylo Povodí Moravy osloveno se žádostí 
o převod těchto dvou pozemků. Povodí 
Moravy zajistilo vypracování znalecké-
ho posudku, na základě kterého je sta-
novena celková kupní cena obou těch-
to pozemků 56.400 Kč. Zastupitelstvo 
obce koupi pozemků schválilo.

KOUPĚ POZEMKŮ OD LESŮ 
ČESKÉ REPUBLIKY
Lesy České republiky na katastrálním 
území obce vlastní celkem 4 pozemky. 
S  ohledem na zájem obce provést re-
vitalizaci zeleně v  lokalitě Borky byly 
Lesy ČR osloveny s  žádostí o  převod 
těchto pozemků obci. Zastupitelstvo 
obce s  jednáním o  převodu pozemků 
obci souhlasilo a  po dořešení znění 
kupní smlouvy bude věc předložena 
k finálnímu schválení zastupitelstvu.

ZMĚNA STANOV SVAZKU 
OBCÍ PRO VODOVODY 
A KANALIZACE ŠLAPANICKO
Zastupitelstvo obce schválilo znění no-
vých stanov Svazku obcí pro vodovody 
a  kanalizace Šlapanicko. V  mezidobí 
od schválení aktuálního znění stanov 
došlo ke sjednocení dosud odchylných 
výkladů a  rozhodovací praxe ohledně 
některých otázek týkajících se dobro-
volných svazků obcí (zejména způsobu 

a  podmínek změny stanov dobrovol-
ných svazků obcí) a  příslušných usta-
novení právních předpisů, zejména 
zákona o obcích. K 1. 1. 2025 se před-
pokládá přistoupení většího počtu obcí 
ke svazku, zejména za účelem reali-
zace projektu vybudování společných 
kanalizačních řadů na čističku odpad-
ních vod v Modřicích. Změnou stanov 
bude umožněna účast zástupců nově 
přistupujících obcí oblasti Rajhradska 
a Újezdska na rozhodování v předsed-
nictvu svazku.

Michael Ulbrich, starosta obce

Třídění odpadů

Alena Ulbrichová

Tématem tohoto vydání listů jsou 
plasty. Tento odpad má velké zastou-
pení v  komunálním odpadu. Do žlu-
tých plastových nádob, které jsou 
umístěny na sběrných místech a  na 
sběrném dvoře, patří plastový odpad 
z našich domácností. Při jeho třídění 
věnujte pozornost symbolům, které 
se na něm nacházejí. Patří sem i nápo-
jové kartony. Co naopak do plastů ne-
patří je například guma, pryž, molitan 
a  PVC (novodur, lino). Plastové obaly 

nesmí být silně znečištěné zejména od 
tuků. Nádoby od chemikálií musí být 
vypláchnuté. Na objemnější plasty, 
například plastový nábytek, nádrže, 
přepravky, a  jiné je určen objemný 
kontejner na sběrném dvoře. Prázdné 
PET lahve třídíme v  naší obci zvlášť. 
Odkládají se do vaků rozmístěných 
na sběrných místech. Také věnujte po-
zornost symbolům na obalech.
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Zastupitelstvu obce je na jeho červno-
vé zasedání předložen závěrečný účet 
obce za uplynulý rok 2023. Jak obec 
v minulém roce hospodařila?

K 31. 12. 2023 měla obec k dispozici 
na bankovních účtech finanční pro-
středky ve výši cca 10,7 mil. Kč. Dále 
měla obec přes 14 mil. Kč uložených 
v termínovaném vkladu a podílovém 
fondu.

Zejména vlivem významné inflace 
došlo k  navýšení daňových příjmů 
obce, a to o více než 4 mil. Kč oproti 
schválenému rozpočtu. Celkové pří-
jmy se pak také podařilo navýšit rov-
něž prostřednictvím přijatých dotací.

Běžné výdaje se podařilo v  návrhu 
rozpočtu poměrně dobře navrhnout, 
celkové plnění odpovídá bezmála 
100 %. Investiční výdaje byly plněny 
pouze na 31 %. Jaké investice byly 
v  zastupitelstvem obce schváleném 
rozpočtu obsaženy a  jak se je dařilo 
připravovat?

Projektová dokumentace na kom-
plexní opravu komunikace na ulici 
U  Řempa  – příprava projektu dopo-
sud nebyla ukončena, a  proto jsou 
tedy výdaje minulého roku nulové. 
Částka byla nicméně přesunuta do 
rozpočtu na letošní rok, kdy v přípra-
vě projektu pokračujeme a věřím, že 
se nám letos podaří projektovou do-
kumentaci dotáhnout do konce.

Studie cyklostezky Kobylnice-Dvor-
ska včetně lávky přes potok  – na 
studii jsme začali pracovat, aktuálně 
jednáme s řadou subjektů a postupně 
se snažíme projekt dále posouvat ku-
předu.

Opravy chodníků  – v  souvislosti se 
zahájením prací EG.D na přesunu 
elektrického vedení do země se sou-
časně také opravou chodníků zabý-
váme, a  řada jich bude probíhat po 
provedených výkopech.

Závěrečný 
účet obce 
za rok 2023

celkové příjmy 28.251.036,91 Kč plnění rozpočtu na 130 %

z toho daňové příjmy 24.673.869,19 Kč plnění rozpočtu na 121 %

celkové výdaje 18.158.118,43 Kč plnění rozpočtu na 74 %

z toho kapitálové 
(investiční) výdaje

2.682.199,65 Kč plnění rozpočtu na 31 %

z toho běžné výdaje 15.475.918,78 Kč plnění rozpočtu na 98 %

výsledek hospodaření 10.092.918,48 Kč

Michael Ulbrich, starosta obce

Doplnění přístřešků na autobusové 
zastávky  – na doplnění stále pracu-
jeme a řešíme související záležitosti, 
po jejichž doladění budeme moci při-
stoupit k realizaci.

Projektová dokumentace rozšíření 
mateřské školy a obecního úřadu  – 
po začátku volebního období jsme ře-
šili rozšíření školy a obecního úřadu. 
Nakonec jsme se rozhodli nepřipravo-
vat školku a úřad ve společné budově, 
ale samostatný úřad na Horním dvo-
ře. Z  tohoto důvodu tedy nedošlo ke 
zpracovávání projektové dokumen-
tace, ale prozatím pouze v  přípravě 
architektonické studie. Příprava pro-
jektové dokumentace bude probíhat 
až v tomto a následujících letech.

Studie opravy fotbalového hřiště  – 
investiční dotace ve výši 93 tis. Kč 
pro TJ Sokol Kobylnice na zpracování 
studie byla obcí poskytnuta.

Cesta u  nových hrobových míst  – 
úpravu hřbitova a doplnění o zpevně-
nou cestu v pravé části u nových hro-
bových míst se podařilo zrealizovat.

Nový územní plán  – s  ohledem na 
špatné zkušenosti se zpracovateli 
územního plánu došlo k  jejich změ-
ně. Práce na přípravě nového územ-

ního plánu tak dále probíhají. Nyní 
však již s pozitivní vidinou úspěšné-
ho dokončení celé přípravy.

Úpravy parku u sokolovny – s ohle-
dem na změny v plánovaném využití 
nové budovy u podia a v návaznosti na 
související zpracovávané studie bylo 
pro rok 2023 upuštěno od zpracování 
projektové dokumentace podia, a na-
opak se začalo pracovat na komplexní 
architektonické studii celého parku, 
která bude podkladem pro zpracová-
ní projektové dokumentace.

Nákup traktoru pro sečení – traktů-
rek byl pořízen a obecní zaměstnanci 
jej již několik měsíců úspěšně využí-
vají.

Úprava prostoru u obecní lípy – bo-
hužel se nám nepodařilo úspěšně 
navázat plánovanou spolupráci se 
studenty při přípravě úprav. Z tohoto 
důvodu se práce na čas pozastavily. 
Úpravy tohoto prostoru však máme 
i nadále v plánu.

S ohledem na vyšší příjmy, než bylo 
očekáváno, a  v  návaznosti na posu-
nutí realizace některých investic na 
pozdější dobu (až budou více připra-
veny a  navazovat na další investiční 
záměry obce) byl výsledek hospoda-
ření roku 2023 v přebytku 10 mil. Kč. 
Tyto finanční prostředky však i nadá-
le zůstávají na účtech obce a jsou při-
praveny na financování jednotlivých 
záměrů obce. A že jich rozhodně ne-
připravujeme málo…
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Insolvenční 
řízení 
Sberbanky
Svolávám další online jednání k insol-
venčnímu řízení Sberbanky… To byl 
jeden z prvních emailů, který mi po 
zvolení starostou obce přišel.

Jaké jsou příčiny krachu této banky 
všichni jistě dobře víme. S ohledem na 
to, že obec měla u této banky zřízený 
bankovní účet, dotkla se bezprostřed-
ně celá situace i  naší obce. Některé 
finanční prostředky, které obec měla 
u Sberbanky uloženy, se tehdy poda-
řilo obci převést. Převážná část však 
zůstala již nedostupná. Celková část-
ka, kterou tak obec měla ve Sberban-
ce blokovanou, činí 11.560.443,90 Kč. 
V mezičase pak také obci po nějakou 
dobu nabíhaly zákonné úroky, které 
činí 549.576,11 Kč. Celková výše po-
hledávky obce v  insolvenčním řízení 
tak činí 12.110.020,01 Kč. S ohledem 
na to, že obec žádné větší investiční 
projekty, na které by bylo potřeba 
tyto finanční prostředky vynakládat, 
nerealizovala, podařilo se obci s  ce-
lou situací poměrně bez problému 
vyrovnat.

Jak tedy v  tomto volebním období 
probíhalo řešení celé situace? Společ-
ně s některými dalšími městy a obce-
mi napříč republikou jsme společně 
s  našimi advokáty na pravidelných 
online setkáních řešili aktuální pro-
bíhající situaci v rámci insolvenčního 
řízení a následující, zpravidla společ-
ný, postup.

Protože jsme také nebyli spokojeni 
s řadou poskytnutých či neposkytnu-
tých informací, či s některými postu-
py či podezřeními, podali jsme také 
společné odvolání proti volbě věřitel-
ského výboru. Toto podané odvolání 
se pak také stalo mediálně velmi pro-
bíraným tématem.

Insolvenční správkyně – hlavní osoba 
řešící celé insolvenční řízení. Tehdej-
ší podané odvolání bylo jedním z dů-

sledků, proč s námi paní insolvenční 
správkyně začala více komunikovat. 
Proč nám začala odpovídat na naše 
otázky. Proč nám začala poskytovat 
některé požadované informace. Mož-
ná jsem jeden z mála starostů, který 
měl možnost si s  insolvenční správ-
kyní osobně telefonovat a  ptát se jí 
na některé věci takto napřímo. Velmi 
nám také v komunikaci pomohl kraj 
Vysočina, který sám v  insolvenčním 
řízení měl pohledávku ve výši přesa-
hující 2 mld. Kč. Náš Jihomoravský 
kraj nám v tomto nicméně příliš po-
danou ruku nepodával. Stejně tak 
Svaz měst a  obcí České republiky, 
kterého jsme členy. Opravdu nepova-
žuji za vhodné, pokud na nás ředitel-
ka svazu na společném jednání křičí 
za náš postup a dělá z nás úplné hlu-
páky. Nedivím se, že řada starostů 
pak měla nutkání ze svazu vystoupit.

Závěry z jednání s insolvenční správ-
kyní jsou nicméně zpětně takové, že 
nám v řadě případů neříkala pravdu. 
Jsem přesvědčený, že mnohdy zá-
měrně. Kdyby byly dodrženy sliby, 
které nám byly dány, tak už jsme 
měli finanční prostředky na účtech 
před rokem. S ohledem na současné 
znalosti ohledně postupu insolvenč-
ního řízení musela paní insolvenční 
správkyně zcela vědomě uvádět řadu 
subjektů v  omyl, zejména také pro-
střednictvím některých novinářů. 
I  mediálně bylo například prezento-
váno, že jen obce, které podaly odvo-
lání proti volbě věřitelského výboru, 

Michael Ulbrich, starosta obce

blokují celé insolvenční řízení a  bu-
doucí výplatu všem věřitelům. Jak 
nám nicméně při osobních jednáních 
několikrát potvrdila, odvolání samo-
zřejmě bylo podáno i  dalšími sub-
jekty. Jako cíl svých útoků však byly 
zvoleny pouze obce, pravděpodobně 
proto, že na ně lze nejsnadněji tímto 
způsobem vyvíjet mediální a veřejný 
nátlak. A  to, že celý proces blokují 
úplně jiné subjekty, se pak jasně uká-
zalo i v pozdějších fázích insolvenční-
ho řízení.

Nicméně to vše už je historie. Dnes 
již naše obec má zpátky na účtu část-
ku ve výši 11.504.519,01 Kč a zbývají-
cí část nevyplacené pohledávky činí 
605.501 Kč. Jakou část z  této sumy 
se obci podaří získat už záleží na způ-
sobu zpeněžení zbývajícího majetku 
banky a  na výsledku závěrečného 
rozúčtování těchto výnosů. Obec je 
až ve 3. kategorii věřitelů, a  tak do-
staneme jen to, co na nás tzv. zbyde. 
Věřitelé v  1. a  2. kategorii (garanční 
fond a zejména drobní věřitelé) dosta-
nou zcela jistě 100 % své pohledávky.

Věřím, že jsme od začátku volebního 
období udělali pro co největší šanci 
získání finančních prostředků zpát-
ky na účet obce maximum. Je to pro 
nás také poučení do budoucna a ak-
tuálně již máme volné finanční pro-
středky rozmístěny do více institucí, 
abychom v případně podobné situace 
nepřišli o  vše. Všichni samozřejmě 
věříme a  doufáme, že k  něčemu po-
dobnému již nedojde. Ale opatrnos-
ti není nikdy nazbyt. Zvláště pokud 
hospodaříme s  veřejnými prostřed-
ky. Teď už tedy jen připravovat, jak 
zpátky navrácené peníze dále inves-
tovat do rozvoje obce.
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Nové logo 
obce
Na schůzích mediální komise i  rady 
obce jsme v  minulém roce diskuto-
vali o  vytvoření nového loga obce, 
které by samozřejmě bylo využívá-
no současně se stávajícím znakem 
obce, a  které by podporovalo další 
moderní trendy a přístupy ke komu-
nikaci obce směrem k veřejnosti. Na 
prvním pracovním setkání jsme spo-
lečně s  grafi ky probírali historické 
vazby obce a  důležité symboly obce 
a postupně logo na dalších schůzkách 
dopracovávali.

Michael Ulbrich, starosta obce

Koncept loga vychází z faktu, že obec 
doposud neměla logo a v obci se nena-
chází natolik výrazný prvek, který by 
se dal použít jako motiv obecní vizu-
ality. Hlavním prvkem se stal symbol 
vycházející z písmene „K“ a historic-
kých faktů o obci, které jsou předlo-
hou pro symbol loga. Barevně se vyu-
žívají obdobné barvy jako v obecním 
znaku a  logo obce tak tento obecní 
symbol doplňuje a rozvíjí.

A jak logo Kobylnic vysvětluje přímo 
grafi k? „Nové obecní logo je jedineč-
né v  tom, že ztvárňuje jedno písmeno 
„K“ tak, aby bylo nezaměnitelné. Ten-

to symbol reprezentuje klíčovou část 
písmene, která se výrazně odlišuje od 
ostatních. Dvě linie vycházející z  cen-
trálního bodu refl ektují dělení obce 
Kobylnice Zlatým potokem a odkazují 
na tradiční motivy ze stávajícího obec-
ního znaku. Barevnost loga je inspiro-
vána historickými barvami obecního 
znaku, které mají hluboký historický 
význam. Zlatý potok, významný prvek 
obce, je zobrazen žlutým pruhem, což 
je vidět i ve vlajce obce, kde jsou barev-
né bloky různých velikostí. Fragmenty 
loga připomínají mapu, která je rozdě-
lena podle historie a  topografi e obce. 

Zelená barva symbolizuje révu, první 
pečeť obce, červená připomíná obdo-
bí války a  žlutá reprezentuje zlatý po-
tok, který je důležitým prvkem dělícím 
obec.“

V dalších týdnech a měsících se tedy 
postupně budeme všichni s novým lo-
gem obce na některých materiálech 
obce postupně potkávat a  věřím, že 
jej zanedlouho všichni budeme brát 
jako nedílnou součást vizuální iden-
tity obce.
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Nový areál 
Horního 
dvora
Narůstající počet obyvatel s  sebou 
samozřejmě nese i  nutnost součas-
ně rozšiřovat i související vybavenost 
obce. Jednou z  potřebných inves-
tic je i  rozšíření kapacity mateřské 
a základní školy. Za tímto účelem je 
potřeba vyřešit i  obecní úřad, který 
v současné době s mateřskou školou 
sdílí společnou budovu. Bez odstěho-
vání obecního úřadu ze svého stávají-
cího umístění k rozšíření školy není 
možné přistoupit.

Jak v této záležitosti dále postupovat 
jsme začali řešit prakticky bezpro-
středně po začátku tohoto volebního 
období. Stávající představy byly o vy-
budování dočasného umístění obec-
ního úřadu a vybudování nového opět 
ve společné budově s mateřskou ško-
lou. Takto navržený obecní úřad by 
byl nicméně prakticky ve stávajícím 
rozsahu jako doposud a  i  do blízké 
doby (v  důsledku potřeby dále roz-
šiřovat mateřskou školu) se počítalo 
s  jeho dalším stěhováním do větších 
prostorů. Takto navrhované dočasné 
řešení se nicméně zdálo jako plýtvá-
ní časem a finančními prostředky. Po 
řadě diskuzí jsme nakonec zvolili pro 
umístění obecního úřadu areál Hor-
ního dvora, který již několik voleb-
ních období na své nové využití čeká. 
Zpracovali jsme základní představy 
toho, co by na Horním dvoře mělo 
být, a  v  březnu 2023 jsme vyhlásili 
výběrové řízení na zpracovatele ar-
chitektonické studie. Z 8 oslovených 
renomovaných architektonických 
kanceláří (které byly osloveny také 
na základě doporučení okolních sta-
rostů obcí, ve kterých již podobné 
projekty realizovali dříve) byla s nej-
nižší nabízenou cenou vybrána spo-
lečnost knesl kynčl architekti. S  tě-
mito architekty jsme navíc již měli 
zkušenosti z  předchozí spolupráce 
při zpracovávání studie nové budovy 
sokolovny.
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Následně proběhlo několik jednání, 
kdy jsme s  architekty postupnými 
kroky upravovali návrhy studie až do 
současného stavu. Výsledná archi-
tektonická studie byla obci předána 
v dubnu letošního roku.

V areálu Horního dvora jsou navrže-
ny celkem 4 budovy  – budova obec-
ního úřadu, budova s  víceúčelovým 
sálem a dále se zázemím pro zaměst-
nance údržby obce, budova s garáže-
mi a  zázemím pro techniku údržby 
a  dále s  prostorem pro poskytování 
služeb, a nakonec budova s byty pro 
seniory.

OBECNÍ ÚŘAD
Hlavní budovou Horního dvora bude 
obecní úřad. Dvoupodlažní budově, 
přístupné jak z ulice Sokolnické, tak 
z  nového náměstí, bude dominovat 
věž s  hodinami. Ve spodním podlaží 
je kromě hlavního vstupu navrženo 
i umístění technického zázemí budo-
vy, archivu a skladů. V horním podla-
ží, které bude přístupné z ulice přes 
schodištovou halu s  výtahem nebo 
přímo z úrovně nového náměstí, bu-
dou umístěny kanceláře obecního 
úřadu. Na obecní úřad pak bude na-
vazovat menší náměstí, které budou 
obklopovat všechny další budovy.

VÍCEÚČELOVÝ SÁL A  DÍLNY 
ZAMĚSTNANCŮ OBCE
S  budovou obecního úřadu bude 
sousedit jednopodlažní budova s  ví-
ceúčelovým sálem a  dílnami pro 
zaměstnance obce. Vstup do sálu je 
umístěn naproti horního vstupu do 
obecního úřadu pod společným za-
strešením. Společenský sál je navrže-
ný včetně zázemí tak, aby plnil více 
funkcí. Bude sloužit pro zasedání 
zastupitelstva, jako volební místnost, 
pro vítání občánků, pro měsíční mše, 
jako obřadní síň nebo také jako pro-
stor pro setkávání např. seniorů nebo 
místních spolků a klubů. Podél jižní 
prosklené fasády sálu je kryté loubí, 
na jehož konci je samostatný vstup 
do části s  dílnami obecních zaměst-
nanců a souvisejícím zázemím.
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TECHNICKÁ BUDOVA
Na místě stávající stodoly bude dále 
umístěna nová budova s  garážemi 
a  dalšími sklady pro techniku obce. 
U  budovy také bude menší prostor 
pro prodej zboží či poskytování slu-
žeb (např. kavárna nejen pro přilehlé 
náměstí). V  sousedství budovy bude 
vybudována obslužná komunikace 
s celkem 29 parkovacími místy.

DŮM PRO SENIORY
Poslední budovou je dům pro senio-
ry. Tento dvoupodlažní objekt bude 
obsahovat celkem 10 bytů a souvisejí-
cí zázemí. Nebude se nicméně jednat 
o zařízení s poskytováním celodenní 
pečovatelské služby, ale spíše o byto-
vý dům určený a  přizpůsobený pro 
seniory.

Co bude dál? Aktuálně připravuje-
me výběrové řízení na zpracovatele 
projektové dokumentace. Teoreticky 
bychom tak mohli na konci příštího 
roku 2025 mít získané stavební po-
volení. V  první etapě budeme určitě 
budovat obecní úřad. Další etapy pak 
budou následovat podle možností 
obce, finanční situace a  získaných 
dotací. Celkové odhadované nákla-
dy na kompletní vybudování celého 
areálu jsou odhadnuté na 155 mil. 
Kč bez DPH. Jakkoliv se tato suma 
může zdát pro obec nepředstavitelná, 
jsem pevně přesvědčený, že je zvlád-
nutelná a  že v  následujících letech 
bude mít obec možnosti a prostředky 
k  tomu, aby celý areál dotáhla po-
stupně do konce. Někde a  někdy se 
začít musí. Jsem rád, že se nám po-
dařilo se po několika volebních obdo-
bích posunout v diskuzích a přípravě 
investic do rozvoje Horního dvora. 
Jak se nám to bude dařit budeme 
určitě informovat. Celá zpracovaná 
studie je také k dispozici na interne-
tových stránkách obce.

Michael Ulbrich, starosta obce
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V uplynulém čtvrtletí jsme přecháze-
li ze zimních prací postupně na práce 
jarní. Uklidili jsme nádoby na posy-
pový materiál rozmístěné podél ko-
munikací. V parku u sokolovny jsme 
provedli montáž plastových desek 
na nově zabetonované stoly a  lavice, 
dorovnali okolní terén a  zaseli trá-
vu. Dále rozvezli štěpku na cestu ke 
splavu a štěrk na cestu mezi zahrád-
kami a  potokem. Provedli jsme prů-
klest cesty, která vyúsťuje u  silnice 
na Mohylu míru. Vyztužili jsme svah 
cyklostezky vedle schodů na hřiště, 
instalovali vaky k mladým stromům 
a  provedli jednu zálivku. Vyměnili 
jsme zastřešení zastávky obecní úřad 
směr Prace. Dále jsme odstranili vrst-
vu dopadových kamínků kolem her-
ního prvku v  parku, lanová věž byla 
již nevyhovující z  hlediska provozu. 
Opětovně doplnili kamínky k  nové-
mu prvku. Věnovali jsme se jarním 
pracím, jako je sečení travních ploch, 
stříhání keřů a pletí záhonů. Průběž-
ně provádíme údržbu mechanizace 
a pravidelně vysypáváme koše na od-
padky.

Alena Ulbrichová

Práce na 
veřejné 
zeleni

Úpravy 
stolů 
v parku
Na podzim minulého roku jsme zača-
li řešit první etapu úpravy parku u so-
kolovny. Historicky byly na řadě míst 
v parku umístěny menší kulaté stoly 
se třemi lavicemi. Postupem času se 
tyto stoly při výměně desek nahradi-
ly hranatými stoly, ale původní lavice 
zůstaly na svých stávajících místech. 
Proto u těchto stolů bylo následně po-
měrně nelogické umístění laviček.

V rámci první etapy jsme v části par-
ku tyto lavičky přemístily tak, aby 
jako ve zbývající části parku stan-
dardně navazovaly na stůl. Také jsme 
některé stoly rozšířily na dvojstoly. 
Celkově se nám tedy podařilo navý-
šit kapacitu parku o  několik dalších 
míst.

Postupně budeme v úpravách pokra-
čovat i dalšími etapami a částmi par-
ku, abychom měli všechny stoly a la-
vice tak, jak mají být.

Michael Ulbrich, starosta obce
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obce
ze života
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Vítání dětí
Ve čtvrtek 23.  května a  ve čtvrtek 
30. května se konalo v zasedací míst-
nosti obecního úřadu vítání dětí.

Tentokrát jsme přivítali celkem 
9 dětí, 6 chlapečků a 3 holčičky. Byli 
to: Zora Benešová, Julie Dočkalo-
vá, Tobiáš Raul, Dominik Venkrbec, 
Michal Mitaš, Šimon Brtník, Jakub 
Rosendorf, Ludmila Martinásková 
a Adam Šmerda.

Děti ze Sborečku 17 srdcí z  naší zá-
kladní školy zazpívaly krátké pásmo 
písniček. Poté panem starostou ná-
sledovalo pár slov určených přede-
vším rodičům našich nejmenších. 
Pro nové občánky byly připraveny 
drobné dary a  pro rodiče finanční 
hotovost. Na závěr proběhlo tradiční 
fotografování u kolébky.

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Zora BenešováAdam Šmerda

Tobiáš RaulDominik Venkrbec

Šimon BrtníkJakub Rosendorf

Michal MitašJulie Dočkalová Ludmila Martinásková
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Junák 
Šlapanice
Do celostátní akce Ukliďme Česko se 
v sobotu 6. dubna 2024 zapojili také 
skauti ze skautského střediska Šlapa-
nice. Úklid neprováděli jen ve Šlapa-
nicích, ale i v Kobylnicích. Na výzvu 
pana starosty Ulbricha vyrazili vy-
braní šlapaničtí skauti odstranit ne-
potřebné oplocenky v katastru obce. 
Práce zabrala cca 2,5 hodiny a okolo 
dvanácté hodiny je na místním fotba-
lovém hřišti čekalo příjemné občerst-
vení – párky s hořčicí nebo kečupem 
a pečivo.

Šlapaničtí skauti tak mohli vypomoci 
obci Kobylnice, která jim přispívá na 
jejich činnost.

Celoroční aktivity šlapanického 
skautského střediska jsou velmi pes-
tré. Základ tvoří každotýdenní druži-
nové schůzky, dále jde o  družinové 
výpravy, střediskové výpravy a různé 
další akce. Těmi je už tradiční zapo-
jení do celostátní akce Ukliďme Čes-
ko, cestování pro betlémské světlo, 
účast na skautských závodech, pořá-
dání skautských vzdělávacích kurzů 
a mnoho a mnoho dalšího. Vyvrcho-
lením celoroční skautské činnosti je 
potom společný tábor, který letos už 
popáté proběhne u  obce Březí nad 
Oslavou, poblíž Žďáru nad Sázavou.

Petr Bělohoubek,
zástupce vůdce střediska Šlapanice

Den muziky 
pro zdraví

za celý organizační tým,
Petr Florian – hlavní organizátor

V březnu letošního roku předali orga-
nizátoři benefi ční akce DEN MUZIKY 
PRO ZDRAVÍ, která se konala 22. čer-
vence  2023, významný dar Dětské 
nemocnici Brno. Akce v Kobylnicích 
přilákala velký počet návštěvníků, 
kteří svým dobrovolným vstupným 
a symbolickým poplatkem za losy do 
tomboly plné hraček společně nastřá-
dali částku 30.000 Kč.

Tento štědrý dar byl po konzultaci se 
sestrami z  onkologického oddělení 
dětské nemocnice využit na nákup 
odměn pro statečné pacienty. Díky 

výtěžku byla pořízena například za-
řízení, jako jsou digitální rádia, která 
dětem zpříjemní dobu léčby. S  hud-
bou jde všechno lépe, a  právě proto 
název celé akce DEN MUZIKY PRO 
ZDRAVÍ.

Děkujeme všem muzikantům, kteří 
vystoupili, a fi rmě MADE za darova-
né hračky do tomboly. Velké poděko-
vání patří také vám všem, kteří jste 
se akce zúčastnili a  přispěli. Srdeč-
ně vás zveme na další ročník. DEN 
MUZIKY PRO ZDRAVÍ 2024 se bude 
konat 22.  června od 15:00 v  PARKU 
U  SOKOLOVNY. Těšíme se na vaši 
podporu!
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Mladí hasiči
V sobotu 6. dubna jsme se s dětmi zú-
častnili Jarního úklidového dne.

Následně jsme během jarních měsíců 
pilně trénovali tři disciplíny – požár-
ní útok, štafetu 4x60 metrů a štafetu 
dvojic. Z  tréninku si na závody TFA 
v  Otmarově odskočili 27.  dubna dvě 
mladší žákyně Zuzka Lisá a  Kačka 
Farkasová a  jeden starší žák Polda 
Hrdlička. TFA je především silo-
vá soutěž a  v  každé kategorii byly 
vzdálenosti a  váhy upraveny podle 
věku, v rámci soutěže děti například 
převalovaly pneumatiku, přenášely 
kanystry z  bodu A  do bodu B nebo 
přemisťovaly figuríny rautekovým 
úchopem.

V květnu jsme pak jeli na dvě soutěže, 
kde jsme uplatnili jarní měsíce tréno-
vání. První soutěž se konala 8. květ-
na v  Přísnoticích, kde děti soutěžily 
v disciplínách požární útok a štafeta 
4x60 metrů. Na soutěži byly kate-
gorie mladších a  starších žáků, my 
jsme naše mladší žáky doplnily z řad 
přípravky. Naše družstvo se umístilo 
na 19. místě.

Druhá soutěž se konala 18.  května 
rovněž v  Přísnoticích, tentokrát se 
ale jednalo o okresní soutěž hry Pla-

za vedoucí kolektivu mladých hasičů 
Adéla Zlatníková

men. Zde už byla i kategorie příprav-
ky, naše mladší žáky jsme pak dopl-
nily o tři děti z Blažovic. Soutěžilo se 
ve všech třech disciplínách. Celkové 
umístění se počítalo tak, že se sečetly 
umístění z každé disciplíny a výsled-
ky se následně vzestupně seřadily. 
Přípravka se v požárním útoku umís-
tila na 2. místě, na štafetě 4x60 met-
rů také na 2. místě a na štafetě dvojic 
na 3. místě, v  celkovém pořadí pak 
skončila na krásném 3. místě. Mlad-
ší žáci se v požárním útoku umístili 
na 7. místě, na štafetě 4x60 metrů na 
11. místě a na štafetě dvojic na 8. mís-
tě, celkově se umístili na krásném 9. 
místě ze 14 zúčastněných družstev. 
Děti podaly krásné výsledky, které 
jsme následně na trénincích náležitě 
oslavili. Moc děkujeme SDH Blažovi-
ce za spolupráci, jak během tréninků, 
tak během závodů a SDH Bedřichovi-
ce za propůjčení nástřikových terčů 
na trénování požárního útoku, bez 
kterých bychom se neobešli.

Čekají nás už pouze jedny závody 
v  Hlíně a  školní rok zakončíme sta-
nováním na našem hasičském hřišti 
s táborákem, kterému bude předchá-
zet společný výlet. Destinaci výletu 
musíme ale ještě vymyslet.
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Jarní dny 
ve školní 
družině
Na konci února se ve školní družině 
uskutečnil polytechnický workshop. 
Polytechnika znamená, že děti pracu-
jí s pilkou, kladivem, vrtačkou, šrou-
bovákem, atd. Materiál pro práci se 
nejčastěji používá balsa – měkké dře-
vo nebo fasádní polystyrén. Lektor 
pan Martínek si pro děti připravil vý-
robu puzzlí. Pro některé děti to bylo 
velmi náročné a  práce se neobešla 
bez slziček. Ale nakonec se výrobky 
podařilo dovést do zdárného konce.

Přicházející jaro nás stále více lákalo 
začít s výrobou jarních a později i ve-
likonočních dekorací.

Necelý týden před Velikonocemi se 
uskutečnil Kraslicový týden. Děti si 
mohly vyzkoušet různé druhy zdobe-
ní kraslic – ubrousková či hadí tech-
nika, vosková rezerva, kresba fi xem, 
kraslice 3D perem. Nechyběly ani 
perníkové kraslice zdobené barevný-
mi polevami. Druhý den se uskuteč-
nila výstava a rodiče mohli ocenit ná-
paditost a zručnost svých dětí.

Z pátku 22. 3. do soboty 23. 3. jsme 
s dětmi přespali ve škole a zapojili se 
do aktivity „Noc s Andersenem“, kte-
rá má připomenout dílo a život Hanse 
Christiana Andersena. Než děti uleh- vychovatelky Magda Klašková,

Petra Štefková a Jana Peclová

ly do spacáků a pustili jsme jim fi lm 
na dobrou noc, proběhla noční hra 
a tvoření záložky do knihy. Noční hru 
absolvovaly děti s  baterkami. Cesta 
s úkoly končila v lokalitě Pod Borky, 
kde ještě proběhly hry s  padákem 
a svítícími balónky.

Po Velikonocích jsme neztráceli čas, 
neboť se blížil květnový svátek Den 
matek a otců, na který jsme opět při-
pravovali Minijarmark. Celkem bylo 
k prodeji 9 druhů výrobků. A co jste 
si mohli koupit? Vázy zdobené lep-
táním, korálkové sponky do vlasů, 
aranžovací kolečko na květiny, lát-
kové čelenky, klíčenku Panáček ze 
šroubku a  matiček, mramorovanou 
zvonkohru, svícny z plechovek, látko-
vé kosmetické taštičky a  lžičky zdo-
bené FIMO hmotou. Výtěžek z  jar-
marku bude jako každoročně použit 
pro děti na výtvarný a polytechnický 
materiál, hry a  hračky do družiny. 
Všem moc děkujeme za zakoupení 
výrobků a podporu dětí, které se ma-
ximálně snažily, aby se vám dárečky 
líbily.

V dubnu jsme pokračovali v celoroč-
ním projektu „Přírodní živly“  – ten-
tokrát na téma Země. S  dětmi jsme 
tvořili výrobky z  recyklovatelného 
materiálu. Hráli jsme stezku s  úko-
ly na téma Země. A  že se dá tvořit 
i z bláta? To si děti vyzkoušely tak, že 
ozdobily stromy podél cyklostezky 
blátivými strašáky.

30. dubna připravili čtvrťáci a páťáci 
svým mladším kamarádům čaroděj-
né odpoledne s úkoly, pokusy a pohy-
bovými hrami.

V květnu jsme se zapojili do projektu 
Květen měsíc školních zahrad. Zna-
menalo to, že budeme trávit více času 
venku a  činnosti ze třídy se budou 
odehrávat na zahradě. První týden 
se uskutečnily tyto činnosti – „Křída 
dává křídla“ a  „Létající barvy.“ Dru-
hý týden probíhala ranní družina na 
zahradě – „Ranní ptáče“ a „Rainbow 
picnic“ – děti si vytvářely ovocné a ze-
leninové špízy. Třetí týden se školní 
zahrada proměnila v zahradní lázně. 
Na rodiče, především maminky, če-
kala čtyři stanoviště, které obsluho-
vala děvčata ze čtvrté a  páté třídy. 
Připravena byla masáž nohou, masáž 
zad, peeling rukou a pleťová maska. 
Ve čtvrtém týdnu budou děti vyrábět 
„Semínkové koule“ a  uskuteční se 
„Cesta za pokladem.“

V  červnu dokončíme celoroční pro-
jekt Přírodní živly  – poslední téma 
bude Oheň. Budeme se věnovat té-
matu Včely kolem nás. A  když nám 
bude přát hodně teplé počasí, osvěží-
me se při vodní bitce nebo na vodní 
skluzavce.

Pěkné letní prázdniny, hodně sluníč-
ka a  spoustu zážitků rodičům i  dě-
tem.
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Zprávičky 
ze školky
Sluníčko nás každým dnem ohřívá 
čím dál víc a  všichni už pokukuje-
me po letních prázdninách. Zároveň 
se však ohlížíme za uplynulým půl-
rokem, který jsme prožili s  dětmi 
v  mateřské škole. Na začátku jara 
nás navštívila společnost Alfadeck 
s  výukovým programem „Na hradě 
Šikulíkově“. Věnován byl nejen bez-
pečnosti v domácnosti, proč si dávat 
pozor a  jak si neublížit, nástrahy 
a  nebezpečí  – pády, otravy, popále-
niny, nebezpečná zvířátka a  mnoho 
dalšího.

Obě třídy se v polovině března vyda-
ly do muzea ve Šlapanicích, kde nás 
čekal zážitkový a vzdělávací program 
pro předškolní děti – velikonoční zvy-
ky, tradice a prohlídka muzea. Domů 
jsme si odnesli pletenou pomlázku 
a vyzkoušeli jsme si práci s pedigem, 
což je přírodní materiál, který se do-
váží z tropů jihovýchodní Asie, jedná 
se o vnitřní část stonku ratanové liá-
ny.

V  návaznosti na krásné tradice spo-
jené s  příchodem jara jsme s  dětmi 
vynesli Moranu a plně se věnovali ra-
dostem velikonočních svátků.

V dubnu nás opět přivítalo muzeum 
ve Šlapanicích, tentokrát s  edukač-
ním programem pro mateřské školy 
Razítkovaná krása. Byla nám před-
stavena některá tradiční řemesla, 
kterými se inspirovali designéři 
v  rámci projektu Krásná práce. Pro-
hlédli jsme si práci košíkáře, kerami-
ka nebo vyšívačky a zjistili jsme, jak 
vypadala tradiční výšivka na Šlapa-
nicku. S pomocí výšivkových tiskátek 
ze sbírky muzea si děti vytvořily ori-
ginální prostírání.

Třída berušek se ve škole zúčastnila 
besedy s autorem knih pro děti Jose-
fem Benešem. Děti viděly film o výro-
bě knihy Meďan a  Koumen na zato-
pené planetě. Bylo nám představeno 
patnáct činností výroby od tisku po 
závěrečnou kompletaci knížky v  tis-
kárně a sám autor ochotně odpovídal 
na často velmi všetečné otázky dětí.

22.  dubna se každoročně koná Den 
Země, jehož cílem je podpořit ochra-

nu životního prostředí. Aktivity spo-
jené s  ochranou naší planety čekaly 
i děti v mateřské škole.

V  první polovině května jsme se vy-
dali k  ponětovickému rybníku, kde 
nás vždy velmi ochotné přivítají 
pánové pečující o  zvířátka a  sádky. 
Mláďátka jsou tradičním symbolem 
jara a pro děti jsou vždy milým zážit-
kem – jehňata, malí pštrosi, koťátka, 
kachňata a pozorování vodního ptac-
tva na břehu rybníka.

Dalším zpestřením byly dopravní 
hrátky připravené divadlem Kejkle. 
Na školní zahradě děti plnily úkoly, 
soutěžily, tančily, zopakovaly si do-
pravní předpisy a pravidla.

Krásnou společnou tradicí je každo-
roční oslava Dne matek a otců. Děti si 
pro své rodiče připravily vystoupení, 
dárečky a užily si atmosféru spojující 
rodinu a školu.

Během jarních měsíců jsme s dětmi 
navštívili místní knihovnu i knihovnu 
ve Šlapanicích.

V  měsíci květnu se naše mateřská 
škola zapojila do projektu Měsíc škol-
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Mgr. Zuzana Křížová

ních zahrad. Pro děti připravujeme 
různé aktivity na zahradě a v přírodě. 
Je důležité, aby děti trávily co nejvíce 
času venku. Venkovní prostředí a pří-
roda celkově má pro rozvoj psychic-
kého a fyzického zdraví dětí obrovský 
potenciál. Křída nám dala křídla při 
tvoření a kreslení na školní zahradě. 
Uspořádali jsme si zahradní duhový 
piknik. Zdravá svačinka se spoustou 
ovoce a zeleniny potěšila oči i bříška.

Připravujeme například Zahradní 
lázně nebo stopovanou s  pokladem 
na Mohyle míru.

Ke konci školního roku čeká děti 
výlet do Milotic. Naplno se ponoří-
me do atmosféry šlechtického sídla 
prostřednictvím kostýmované pro-
hlídky. Proměníme se v  princezny, 
kněžny a  mušketýry s  věrnými re-
plikami šatů z období baroka, rokoka 
a romantismu.

V  červnu se budeme těšit na roz-
loučení s  předškoláky, na léto a  na 
prázdniny. Krásné léto plné zážitků, 
výletů, vodních radovánek, zmrzliny 
a melounů přejeme nejen dětem…
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Letošní obecní zabíjačka si 
opravdu zaslouží vykřičník. 
Kdo se účastnil, ví o čem píšu.

Při plánování obecní zabíjačky, nebo 
chcete-li vepřových hodů, jsme s na-
bídkou spolupráce oslovili Josefa 
Vašáka, majitele řeznictví Pepíčkovo 
z  Rajhradu. Protože jsme věděli, že 
plánuje otevřít v  Kobylnicích provo-
zovnu, napadlo nás, že by to mohla 
být dobrá příležitost, aby se u  nás 
prezentoval a pro nás by se organiza-
ce zabíjačky zjednodušila. „Pepíček“ 
naši nabídku s radostí přijal a začali 
jsme společně plánovat všechno, co 
bylo uvedeno na pozvánce. Protože 
jsme věděli, že má za sebou již mno-
ho akcí tohoto druhu, nezpochyb-
ňovali jsme jeho organizační plány 
a  s  radostí slíbili pouze „občasnou“ 
pomoc při vydávání zabíjačkových 
specialit. Vypadalo to, že nic jiného 
od nás nebude potřebovat.

Teprve v  průběhu zabíjačkové sobo-
ty se ukázalo, že v Kobylnicích jsme 
přece jen zvyklí na trochu jinou or-
ganizaci a  že Pepíčkovy veřejné za-
bíjačky pravděpodobně nedosahují 
návštěvnosti naší tradiční každoroč-
ní akce. Proto v  průběhu zabíjačky 
docházelo k  větším nebo menším 
zásekům, kdy jsme ani my (kulturní 
komise), ani Pepíček a  jeho zaměst-

Kobylnická obecní 
zabíjačka 2024!
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za kulturní komisi Dana Šmídová

nanci, nestíhali zajistit všechno, co 
bylo slíbeno. A  bohužel v  některých 
případech ani kvalita neodpovídala 
našim zvyklostem. V této situaci ne-
bylo divu, že z časových důvodů ne-
došlo ani na řeznickou show ani na 
kuchařské nebo kutilské soutěže.

Počasí nám až do časného odpoled-
ne přálo a já pevně věřím, že většina 
účastníků se dobře bavila i přesto, že 
občas bylo nutné vystát delší frontu 
nebo přimhouřit oko nad gulášem. 
A  když nás zahnal liják? Kdo chtěl, 
mohl potom pokračovat v  zábavě 
v  Sokolovně. A  bylo dost takových, 
kteří toho využili, počasím ani jiný-
mi nepříznivými okolnostmi si nedali 
zkazit náladu a  nakonec někteří zů-
stali až do večera.

Na tomto místě chci velice poděkovat 
všem spolupracovnicím a  spolupra-
covníkům, kteří se ze všech sil sna-
žili pomoci a  alespoň v  rámci svých 
možností se jim podařilo zmírnit 
vzniklé zmatky. Moc dobře vím, že 
občas museli zatnout zuby a ledacos 
přeslechnout. Mají můj obrovský dík 
a  velký obdiv. Bez jejich pomoci si 
zabíjačkovou sobotu nedovedu před-
stavit.

Velké díky patří taky pomocnicím 
a pomocníkům, kteří vymysleli a zor-
ganizovali program pro děti. Je to 
už tradiční součást naší zabíjačky 
a  jsem moc ráda, že jsme to mohli 
letos dodržet. I když jim poslední čís-
lo překazil déšť, děti si mohly pěkně 
zařádit.

Pokud dáme do plánu akcí na příští 
rok Kobylnickou obecní zabíjačku, 
určitě se vrátíme k osvědčenému mo-
delu předprodeje i tradičního zabíjač-
kového guláše. A  bude-li to možné, 
rádi budeme spolupracovat také s Pe-
píčkem, který by mohl mít příležitost 
předvést to, na co mu letos nezbyl 
čas. A snad se dočkáme jeho řeznické 
show i soutěží pro diváky a budeme 
mít možnost ocenit, že je mistrem 
svého řemesla.

Badmintonový turnaj 
smíšených dvojic

za sportovní komisi 
Lukáš Žáček

V  sobotu 16.  března  2024 se usku-
tečnil v sokolovně v Kobylnicích bad-
mintonový turnaj smíšených dvojic. 
Letos to byl již desátý ročník. Turnaje 
se zúčastnilo 9 týmů: Hrahud, Atom, 
Žáčci, Čuníci, Simiteam, Náplavy, Če-
chy, Vádo a Luksil.

Ze základní skupiny postoupilo 
8 týmů, které se utkaly ve čtvrtfinále 
o  postup do semifinále. Zápasy byly 
vyrovnané. Venku bylo proměnlivé 
počasí, tak nikomu nevadilo strávit 
příjemný den v  sokolovně buď jako 
soutěžící, nebo už jen jako divák.

Na prvním místě se umístil tým Hra-
hud (obhájil vítězství loňského roku), 
druzí byli Čuníci, třetí Vádo, a „bram-
bůrkovou medaili“ získal Atom.

Děkuji všem zúčastněným, všem 
sponzorům a nemalé poděkování pa-
tří i  restauraci Sokolovna za příjem-
nou a vzornou obsluhu.

Doufám, že se uvidíme opět příští rok 
(v hojnějším počtu).
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ČLÁNKY
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Kobylnické ulice 
v proměnách času

Sokolnická
– odhadem 30. léta 
20. století.

Novostavby na severní straně ulice 
Sokolnické (dříve se jí říkalo Kamčat-
ka) vznikaly ve 20. letech. V levé části 
fotografi e můžeme vidět dolní dvůr. 
První domy na jižní straně ulice se 
začaly stavět až v  60. letech, zača-
lo se domem č. 237 Rudolfa Klašky. 
Družstevní byty („bytovky“) se začaly 
stavět v r. 1965.

Naše obec se neustále mění 
a sem tam se povedlo zachy-
tit, jak vypadala, na dobových 

(samozřejmě kolorovaných) fotografi -
ích. Pojďme se podívat, jak vypadaly 
některé ulice dříve a jak dnes. Pozná-
váte ta místa?

‘50

2024
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Na Návsi
– 50. léta.

Vidět můžeme hostinec Františka 
Lesky. Ten hostinec převzal v r. 1946 
od hostinského Karla Beneše, v  r. 
1957 byl podnik socializován pod fir-
mu Jednota.

Na Budínku
– kolem roku 1940.

Parčík byl vybudován v letech 1938–
1939, pomník padlým Rudoarměj-
cům tu ještě nevidíme. Vzadu na 
místě dnešního obecního úřadu vedle 
školy vidíme chudobinec.

2024

2024

1940

‘50
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Polní
– odhadem 70. léta

Ulice Polní vznikla v druhé polovině 
30. let, ale až v roce 1962 si zdejší ob-
čané sami vlastní pílí vyrobili pevnou 
vozovku. Na fotografii vidíme v typic-
kém dřepu Tomáše Špondra (starosta 
1953–1957), přezdívaného Faječkář.

za komisi historickou a letopiseckou, 
Michal Špondr

Táborská
– 30. léta

Na konci obce se v  Hloušku začalo 
stavět fotbalové hřiště (branku lze vi-
dět na fotografii), sázet topoly a vrby.

Máte-li podobné fotografie, nebojte 
se je přinést na obecní úřad, kde si je 
rádi okopírujeme.

2024

2024

‘30

‘70
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„  Již od malička bylo 
mým snem stát se paní 

učitelkou. “

„  ...když byl vyhlášen 
konkurz na obsazení 

pracovního místa 
ředitelky školy, viděla 

jsem to jako novou 
výzvu. “

Paní Bulová, od srpna 
nastupujete do pozice ředitelky 
ZŠ a  MŠ Kobylnice. Trochu 
se nám a  našim občanům, 
čtenářům, představte.

Jmenuji se Barbora Bulová. Pochá-
zím z  moravského města Znojma 
a do Brna jsem se dostala díky studiu 
na Pedagogické fakultě Masarykovy 
univerzity.

Co Vás vedlo k  rozhodnutí 
přihlásit se na místo ředitelky 
školy?

Již od malička bylo mým snem stát 
se paní učitelkou. Učila jsem na vel-
kých školách v Brně a když jsme se 
přestěhovali do Kobylnic, měla jsem 
možnost poznat zdejší školu jako 
paní učitelka první třídy Indiánů. 
Velmi se mi líbilo, že se žáci mezi se-
bou dobře znají, že je cestou do školy 
potkávám a  můžeme si spolu nefor-
málně povídat co např. zažili o víken-
du nebo na co se těší ve škole. A tak, 
když byl vyhlášen konkurz na obsa-
zení pracovního místa ředitelky ško-
ly, viděla jsem to jako novou výzvu.

Budete zahajovat svůj první 
školní rok v  roli ředitelky. Jaké 
jsou Vaše vize do budoucna?

Moc bych si přála, aby NAŠE škola 
měla směr, kterým půjdeme společ-
ně. Budovat školu jako centrum vzá-
jemného učení a setkávání, kde panu-
je bezpečné klima, otevřenost, důvěra 
a partnerský přístup a kde se postup-
ně zvyšuje kvalita výchovy a  vzdělá-
vání za podpory a spolupráce zaměst-
nanců, rodičů, dětí a žáků, zřizovatele, 
školské rady, obce a široké veřejnosti.

Co je podle Vás nejdůležitější, aby 
se ve škole a ve školce líbilo dětem 
a jejich rodiče byli spokojeni?

Aby každý mohl zažít úspěch, byl si 
vědom své osobní hodnoty a postup-
ně si budoval vztah k  celoživotnímu 
vzdělávání.

Před časem jste se do naší obce 
přistěhovala a krátce na to jste 
se stala členkou komise pro děti 
a  mládež. Bylo těžké se takto 
začlenit a zapojit se aktivně do 
dění naší obce?

Vzpomínám si, jak jsme při stěhování 
krabic do nového domu slyšeli popr-
vé hlášení místního rozhlasu o  tom, 
že se hledají noví členové do obecních 
komisí. Bylo mi to velmi sympatické, 
že jsou v  naší obci lidé, kteří věnují 
svůj čas druhým a svou činností při-
spívají k  rozvoji celé obce. Díky vel-
mi přátelským vztahům jsem se za-
členěním neměla žádný problém. Za 
naši rodinu bych chtěla moc poděko-
vat všem, kteří se o naši obec starají. 
Žije se nám tu moc dobře.

ptala se – Jaroslava Urbánková

odpovídala – Barbora Bulová

Na závěr bych se zeptala, jaké 
máte koníčky a u čeho si nejlépe 
odpočinete?

Od základní školy jsem závodně hrá-
la volejbal a  sport mě provází celý 
život. Nejvíce si odpočinu při běhání, 
vycházce s naším pejskem, cestování 
nebo u nějaké zajímavé knížky.

ROZHOVOR  S  NOVOU 
PANÍ   ŘEDITELKOU
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VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČ-
NOST, a. s., zahajuje rozsáhlý pro-
jekt instalace dálkově odečítaných 
vodoměrů v  okrese Brno-venkov. 
Tento důležitý krok směrem k  mo-
dernizaci a  technologickému rozvoji 
infrastruktury je výsledkem dlou-
holeté spolupráce se svazky měst 
a obcí, které jsou vlastníky vodovod-
ních sítí v daném regionu a bude rea-
lizován během následujících šesti let. 
Náklady na pořízení nových vodomě-
rů a  čtecích elektronických zařízení 
s vysílací anténou jsou hrazeny svaz-
ky měst a obcí, jejich instalaci a pře-
nos dat zajišťuje VAS.

Instalace těchto speciálních odečto-
vých hlavic na mechanických vodo-
měrech v  domácnostech a  fi rmách 
budou probíhat podle harmonogra-
mu, který vychází z  povinnosti vý-
měny vodoměrů každých šest let. 
Pracovníci VAS při této výměně na 
nový vodoměr nainstalují odečtovou 
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odběratelům vody řadu výhod, včet-
ně možnosti sledovat svou spotřebu 
a dostávat formou SMS a e-mailu upo-
zornění na zvýšenou spotřebu nebo 
únik či havárii. Číselné informace, 
grafy a  další údaje budou dostupné 
na zákaznickém portálu VODÁREN-
SKÉ AKCIOVÉ SPOLEČNOSTI, a. 
s., kde se mohou zákazníci přihlásit 
prostřednictvím webových stránek 
společnosti.

Spotřebované množství pro fakturaci 
vodného bude automaticky odečteno 
tímto dálkovým přenosem a  pracov-
níci VAS nebudou do nemovitostí zá-
kazníků za účelem odečtu vstupovat. 
Zvýší se tedy nejen komfort soukro-
mí, ale i úroveň informací o spotřebě, 
zcela nově jsou zavedena alarmová 
hlášení. Společně se zaváděním elek-
tronického zasílání faktur tak VAS 
společně s městy a obcemi přechází 
do nové úrovně péče o své zákazníky.

VAS zavádí 
dálkový 
odečet 
vodoměrů

MAS Slavkovské bojiště 
pomáhá s dotacemi na
zateplení!
Více než 550 klientů už využilo bez-
platné poradenství MAS Slavkovské 
bojiště v  oblasti dotací na zateple-
ní a  solárním ohřevu teplé užitkové 
vody. Díky programu Nová zelená 
úsporám Light (NZÚL) mohou se-
nioři, invalidé třetího stupně a  níz-
kopříjmové domácnosti (domácnost, 
která pobírá příspěvek na bydlení, 
nebo přídavek na dítě) získat fi nanční 
podporu na zateplení fasády, střechy, 
stropu, podlah nebo výměnu oken, 
vchodových dveří a solární ohřev tep-
lé užitkové vody.

Ať už uvažujete o  jakémkoli z  výše 
uvedených opatření, MAS Slavkovské 
bojiště vám ráda pomůže:

• Zkontrolujeme, zda splňujete 
podmínky pro získání dotace.

• Pomůžeme vám s  podáním žá-
dosti o dotaci.

• Poskytneme vám odborné po-
radenství ohledně výběru vhod-
ných úsporných opatření.

• Poradíme vám, jak nenaletět so-
lárním šmejdům.

Naše služby jsou zdarma!

V  blízké době budeme i  ve vaší obci 
pořádat přednášku o  NZÚL. Sleduj-

te prosím informace na webových 
stránkách slavkovskebojiste.cz a vaší 
obce a  v  obecním rozhlase. Najdete 
nás také na facebooku.

Neváhejte se na nás obrátit!

KONTAKT:
MAS Slavkovské bojiště, 
Pavel Entler
tel.: 733 494 101
mail: entler@slavkovskebojiste.cz

Přijďte se informovat a  ušetřit za 
energie! Společně můžeme udělat do-
mov energeticky šetrnější a  životní 
prostředí zdravější!

MAS Slavkovské bojiště vyhlásí 
v dubnu 2024 další výzvu na podává-
ní žádostí pro zemědělské i nezemě-
dělské podnikatele. Předpokládaná 
alokace na výzvu je 10 mil. Kč, před-
pokládaná výše dotace 50 %, předpo-
kládaná výše max. způsobilých výda-
jů na projekt 2 mil. Kč.

Více na https://slavkovskebojiste.
cz/2024/03/06/planovane-vyzvy-mas-
-z-programu-spolecne-zemedelske-
-politiky-v-roce-2024/
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Jeden z nejrozsáhlejších projektů, který se dotkne v podstatě každé domácnosti, chystá v současné
době VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČNOST, a.s., v okrese Brno-venkov. V letošním roce totiž začíná
plošná instalace dálkových odečtů vodoměrů, a to na 43 tisících vodovodních přípojek.

BĚHEM ŠESTI LET OSADÍME 43 TISÍC DÁLKOVĚ
ODEČÍTANÝCH VODOMĚRŮ

„Tento projekt je výsledkem
dlouholeté komunikace se
svazky měst a obcí, které jsou
vlastníky vodovodní
infrastruktury. Tento významný
počin bude stát mezi
110–140 mil. Kč a bude trvat šest
let. Po mnoha letech zkoumání
a testování těchto nových
technologií se jedná o započetí
významné etapy modernizace
a technologického rozvoje,“
uvedl k projektu ředitel divize
Brno-venkov VODÁRENSKÉ
AKCIOVÉ SPOLEČNOSTI, a.s.,
Ing. Ivan Vavro. Náklady na
instalaci nové technologie
budou hradit vlastníci
vodovodů a kanalizací, tedy
svazky měst a obcí, přenos dat
pak VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ
SPOLEČNOST, a.s.

Speciální odečtové hlavice se
již postupně instalují na
mechanické vodoměry
v domácnostech i firmách,
vždy tam, kde probíhá
pravidelná výměna
vodoměru, jež je nutná
každých šest roků. Pro
odběratele vody instalace
těchto technologií přinese
řadu výhod.

„Nebude například již třeba,
aby odečítači chodili
kontrolovat vodoměry do
domů, nebudeme tak
narušovat lidem soukromí.
Zákazníci zároveň budou mít
aktuální informace
o zvýšených spotřebách
v domácnosti a včas se tak
dozví o případné havárii
a úniku vody,“ vysvětlil výhody
modernizace ředitel divize Ing.
Ivan Vavro. Provozovatelé
vodovodních sítí se totiž často
setkávají

s tím, že lidé až z vysoké
částky na faktuře zjistí, že v
jejich nemovitosti došlo
vlivem poruchu k úniku vody.
Všechna potřebná data,
grafy spotřeby a další
informace z jejich odběrných
míst zákazníci naleznou na
Zákaznickém portálu
VODÁRENSKÉ AKCIOVÉ
SPOLEČNOSTI, a.s. Přihlásit k
němu je možné na webových
stránkách společnosti na
odkazu:
https://crm.vodarenska.cz/V
AS_BV/. „Kromě aktuálních
informací z dálkových odečtů
na tomto portále naši
zákazníci naleznou veškeré
informace a prostor pro
komunikaci s naší
společností včetně přehledu
vystavených faktur a záloh
pro odběrné místo, přehled
provedených odečtů, ale také
svoji smlouvu k odběrnému
místu nebo cenu za vodné a
stočné v jejich lokalitě,“
doplnil Ing. Ivan Vavro.

SMART přesnost a kvalita do Vašich domovů
V případě dotazů nás kontaktujte na zakaznicibv@vodarenska.cz
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SMART přesnost a kvalita do Vašich domovů
V případě dotazů nás kontaktujte na zakaznicibv@vodarenska.cz
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Dálkově odečítané vodoměry jsou v dnešní době trendem v oblasti dodávek pitné vody a jejich
velkou výhodou je on-line přehled spotřeby, únicích vody a varování o nenadálých situacích.

DÁLKOVÉ ODEČTY VODOMĚRŮ VÁM PŘINESOU ŘADU VÝHOD

Pro získání přístupu                         
k informacím z chytrých
vodoměrů postupujte po
instalaci zařízení dálkového
odečtu  na Váš vodoměr dle
následujících kroků:

PŘIHLÁŠENÍ NA ZÁKAZNICKÝ
PORTÁL
Zákaznický portál naleznete na
www.vodarenska.cz. Přihlášení
probíhá v sekci „Zákaznický
servis“ zvolením příslušné divize
a zadáním přihlašovacích
údajů.

snižování úniku a spotřeby vody

snížení počtu návštěv pracovníků vodáren

vyloučení chyb u odečtu

jednoduchý náhled přes Zákaznický portál

snižování ztrát vody v systému

Výhody dálkového odečtu

Váš požadavek bude vyřízen           
v nejbližším možném termínu.
Požadavek „Změna notifikací“
můžete využít až ve chvíli, kdy
budete mít aktivní přístup                
k datům. 

NÁHLED NA DATA
Po zpracování požadavku budete
mít přístup k datům                            
v zákaznickém portálu.
V sekci „Má odběrná místa“
zvolíte odběrné místo, kde je

instalované zařízení pro
dálkový odečet. V záhlaví se
objeví sekce „Smart metering“,
kde naleznete informace            
o Vašem odběrném místě
(aktuální stav VDM, historii
spotřeby, alarmová hlášení).

K ČEMU SLOUŽÍ ALARMOVÉ
HLÁŠENÍ?
Tato hlášení Vás upozorní
prostřednictvím e-mailu či
SMS na zvýšené průtoky,
které mohou nastat při
protékající baterii nebo                
i prasklém potrubí.

ZASLÁNÍ POŽADAVKU PRO
PŘÍSTUP K DATŮM
Pro zaslání požadavku využijte
formulář „Obecný požadavek –
dotaz“. Definujte, zda máte
zájem pouze o náhled na data
nebo náhled na data včetně
alarmových hlášení. Dále
vyplňte e-mailovou adresu        
a telefonní číslo. Na tyto
kontakty Vám budou zasílána
alarmová hlášení. 

© VODÁRENSKÁ AKCIOVÁ SPOLEČNOST, a.s.
Zpracovala: Mgr. Iva Librová, MBA

*Pozn.: Pokud se hlásíte do
Zákaznického portálu poprvé,
přihlašovací údaje naleznete
na přední straně Vaší faktury
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25. výročí lůžkového hospice v Rajhradě
Vize zřízení lůžkového hospice pro 
těžce nemocné a  umírající se zrodi-
la již v  roce 1992. Poté, co byl nale-
zen vhodný objekt v  areálu kláštera 
sester Těšitelek Božského Srdce Je-
žíšova, začala výstavba za finanční 
podpory dotace z Ministerstva zdra-
votnictví. Slavnostní otevření a  vy-
svěcení nového zařízení pak proběhlo 
v lednu 1999 a první pacient byl přijat 
8.  dubna téhož roku. Během 25 let 
své existence poskytl Dům léčby bo-
lesti s hospicem sv. Josefa péči 10 498 
pacientům.

Posláním hospice je péče a  podpora 
pacientům, u kterých již byly vyčer-
pány všechny možnosti k  vyléčení 
a ocitli se na konci své životní cesty. 
Úkolem lůžkového hospice je po-
skytnutí pomoci pacientům, kteří 
z  různých důvodů nemohou setr-
vat v  domácím prostředí. Paliativní 
a  hospicová péče zmírňuje příznaky 
provázející onemocnění tak, aby zů-
stala zachována kvalita pacientova 
života, aby se cítili komfortně, bez 
bolesti a v bezpečí. O pacienta se sta-
rá tým lékařů, všeobecných sester, 

sociálních pracovníků, psychologů, 
duchovních a  dobrovolníků. Jsou 
k  dispozici 24 hodin denně, každý 
den v  roce. Pomáhají tišit bolest, 
předcházet proleženinám a jsou opo-
rou pro pacienta i jeho blízké.

K oslavám 25 let existence Domu léč-
by s hospicem sv. Josefa jsou připra-
veny akce:

26. května 2024 od 18:00
Benefiční koncert Brno Gospel Choir 
v  letním refektáři Benediktinského 
kláštera

30. května 2024 od 16:00
První Otevřená zahrada  – Den dětí 
a posezení u cimbálu v areálu Oblast-
ní charity Rajhrad

20. června 2024 od 17:00
Druhá Otevřená zahrada  – koncert 
kapely Ivančický Dixieland v  areálu 
Oblastní charity Rajhrad

1. srpna 2024 od 17:00
Třetí Otevřená zahrada – koncert ka-
pely FLEK a opékání špekáčků v are-
álu Oblastní charity Rajhrad

Podrobné informace naleznete jsou 
stránkách www.rajhrad.charita.cz

Dům léčby bolesti s  hospicem sv. 
Josefa je jednou ze služeb Oblastní 
charity Rajhrad. Dalšími službami 
jsou Mobilní hospic sv. Jana, Domov 
se zvláštním režimem sv. Luisy, Do-
mácí zdravotní péče, Charitní pečo-
vatelská služba, Odborné sociální 
poradenství, Charitní záchranná síť, 
Půjčovna pomůcek, Fyzioterapie.
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Miroslav Pavlík

Narodil se 16. 10. 1896 v Blažovicích 
jako Miroslav Paulík, v r. 1923 si změ-
nil příjmení na Pavlík. Pracoval jako 
strojní zámečník. V roce 1923 se ože-
nil s Josefou roz. Fišerovou z Kobyl-
nic a bydleli v domě č. 30.

V pondělí dne 23. dubna 1945 proletě-
lo nad Kobylnicemi několik ruských 
letadel. Byl jim nápadný ruch v obci, 
kterou projížděly vozy německého 
vojska, a  život na selských dvorech, 
kde byly umístěny vozy a  koně ně-
mecké armády. Ruští letci svrhli 
ihned několik bomb a současně začali 
obec ostřelovat kulomety. Asi 2 nebo 
3 bomby zasáhly část obce, kde stojí 
hasičská zbrojnice. Jedna bomba pak 
spadla na dům rolníka Miroslava Pav-
líka, kde smetla většinu krytiny, pro-
razila strop a střepinou těžce zranila 
samotného hospodáře, který právě 
v té době vyšel do síně. Miroslav Pav-
lík byl po několik hodinách odvezen 
na bryčce do Šlapanic do vojenského 
lazaretu. Odtud jeho stopa zmizela. 
Teprve po několika měsících se jeho 
manželka dozvěděla, že byl odvezen 
do nemocnice do Vyškova a  tam ze-
mřel.

Památník 
obětem 
2. sv. války2. sv. války

V parčíku u místního hřbitova může-
me vidět památník obětem 1. světové 
války, vedle kterého stojí dvě méně 
nápadné památné desky obětem 2. 
světové války. Pojďme si připome-
nout jména z tohoto památníku, aby 
se nezapomnělo na ty, kteří zemřeli 
kvůli zbytečné válce.
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Josef Vlček

Narozen 6. 10. 1934, syn krejčího Jo-
sefa Vlčka a  Františky roz. Tihelko-
vé. Dne 26. 4. 1945 našel pancéřovou 
pěst, která ho smrtelně zranila, ze-
mřel 2. května 1945.

za komisi historickou a letopiseckou, 
Michal Špondr

Narozen 4.  prosince  1913 v  Praci. 
V  roce 1941 se oženil s  Emilií Ště-
pánkovou z Kobylnic a bydlel krátce 
v domě č. 39. Sloužil jako vojín u čes-
koslovenského letectva. Byl zatčen 
26.  2.  1943 pro pokus o  přechod do 
zahraničí a  deportován do koncen-
tračního tábora Buchenwald, kde 
8.  ledna  1944 zemřel na sepsi krční 
flegmóny.

Rudolf Budík

František Chlup

Narozen 12.  dubna  1913. Narodil se 
v  domě č. 31, bydlel ve Šlapanicích. 
Živil se jako řezník. Dne 9.  7.  1943 
byl zatčen z důvodů přesně nezjiště-
ných, pravděpodobně pro hospodář-
skou sabotáž (což za protektorátu 
byla třeba i  tajná zabíjačka). Zemřel 
v koncentračním táboře Mauthausen 
v 11. června 1944.

Viktor Jarma

Narodil se 19.  11.  1899 v  Liesingu 
u  Vídně. Do Kobylnic se přiženil za 
zdejší rodačkou Marií Sekaninovou, 
kterou si vzal v  roce 1924. Pracoval 
jako tovární stolař.

Dne 12.  dubna  1945 ruská letadla 
bombardovala Brno, aby vyhnala ně-
mecké jednotky. Bohužel při tomto 
bombardování byl zasažen i  Viktor 
Jarma, který zemřel.

Růžena Klašková

Otec Tomáš Klaška, strojník v Sokol-
nicích v cukrovaru.

Zahynula při 16.  dubna  1945 při os-
třelování Kobylnic na cestě ze So-
kolnic do Kobylnic u západní strany 
bažantnice. Pochována byla do spo-
lečného hrobu.
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co?
nás čeká
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kalendář
červen
20. 6. – Mše svatá
22. 6. – Den muziky pro zdraví
28. 6.  – Hurááá prázdniny

červenec
13. 7. – Kobylnický festival

srpen
9. 8. – Kobylnické hody
10. 8. – Kobylnické hody
11. 8. – Kobylnické hody
22. 8. – Cyklozájezd
23. 8. – Cyklozájezd
24. 8. – Cyklozájezd
25. 8. – Cyklozájezd
 – Uzávěrka Kobylnických 
  listů 3/2024

září
7. 9. – Tenisový turnaj
14. 9. – Procházka pro děti
16. 9. – Vydání Kobylnických 
  listů 3/2024
19. 9. – Mše svatá
21. 9. – Burčákobraní

HLAVNÍ PÁR
Patrik Florian, Adéla Zlatníková

CHASA
Jonáš Zlatník a Gabriela Hamříková

Josef Fišer a Sára Kameníková
Martin Metelka a Ema Šnáblová

Marek Novotný a Veronika Chvátalová
Adam Štefl a Sofie Šestáková

Ondřej Soukop a Klára Šustrová
Dan Sedlák a Tereza Valentová

Jakub Soukop a Natálie Mazalová
Jiří Štěpánek a Adriana Pastyříková

David Lošťák a Tereza Klašková
Filip Mífek a Nikol Kryštofová

Jakub Řehulka a Ema Zlatníková
Ondřej Šteffan a Lucie Peclová
Jan Fojtík a Markéta Klašková

Vratislav Cenek a Magdalena Dvořáková
Jiří Vaňura a Karolína Šteffanová

Vojtěch Smetana a Eliška Valášková

SKLEPNÍCI
Patrik Julínek, Lukáš Prosecký

Hody     2024
Rádi bychom Vás všechny po-

zvali na naše tradiční hody, 
které proběhnou ve druhém 

srpnovém víkendu, tedy 9. až 11. srp-
na. Můžete se těšit na skvělou muzi-
ku, ještě lepší víno a snad i náš pove-
dený výkon. Bude nachystaná bohatá 
tombola, mašličková a  mnoho další-
ho. Budeme rádi, když nás podpoříte, 
ať tím, že se na nás přijdete podívat 
nebo třeba sponzorským darem do 
tomboly, který můžete předat hlavní 
stárce  – Adéle Zlatníkové, Pratecká 
254.

Zároveň nás můžete sledovat na 
našem instagramovém profilu 
@kobylnicti.starci, kam přidáváme 
různé fotky a  videa ať už ze samot-
ných hodů, tak z příprav na ně.

Těšíme se na Vás.

Kobylničtí stárci
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inzerce
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inzerce

Zařídím Vám hypoteční nebo
spotřebitelský úvěr rychle a za
nejlepších podmínek na trhu. Díky
mým dlouholetým zkušenostem a
nadstandartním vztahům v bankách
bude pro Vás získání hypotéky nebo
úvěru hračka.

SLUŽBY

MAKLÉŘ
PRO VAŠI
OBLAST
TOMÁŠ FERBY

Prodám Vaši nemovitost za maximální
cenu, v průměru o 17% dráž! A navíc
rychleji, bez starostí a nákladů za
právníka a inzerci. K prodeji využívám
všechny účinné metody jako je
například 3D scan nemovitosti, půdorys,
video prohlídka, profesionální
fotografie, záběry z dronu a mnoho
dalších.

ferby@ofgroup.cz+420 608 500 522

Vykoupím jakoukoliv nemovitost bez
ohledu na technický stav, právní
vady, exekuce nebo podíl. Možnost
rychlé zálohy!

Pojištění nemovitosti je často
opomíjená záležitost, Vaši
nemovitost Vám pojistím na aktuální
cenu s jistou plnění v případě
pojistné události.

Odhad ceny ZDARMA!
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Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
NEBO

přineste osobně na obecní úřad
NEBO

vhoďte do schránky obecního úřadu

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, 
IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543. Toto číslo vyšlo 17. června 2024. Sazba a grafi cké zpracování:
Obec Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 16. září 2024 a uzávěrka je 25. srpna 2024.
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webový archiv Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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